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una capacitat adquisitiva per una vida digna . Els anime que 
ho fem realitat donant vostés suport a eixe projecte de pres-
supostos on eixa proposta està .
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, vicepresidenta .
 La següent pregunta és la número 50, que formula el 
diputat David Torres al conseller d’Hisenda .
 Quan vosté vullga .

El senyor Torres García:

 Senyor conseller, hui mateix hem estat compartint uns 
minuts amb uns estudiants, uns jóvens estudiants de perio-
disme alguns diputats i diputades, i la veritat és que a aquests 
futurs periodistes precisament el que es preocupava més que 
res era el seu futur, un futur en el qual ells no veien una eixi-
da, veient quines són les taxes d’atur en el nostre país, però 
també	en	 la	nostra	comunitat.	 I	un	futur	que,	si	no	fiquem	
instruments per a canviar-lo, aquests jóvens es veuran abo-
cats, com tants altres jóvens, a emigrar i a acabar treballant 
no de periodistes, sinó de cambrers en altres països, perquè 
precisament no és el treball el que els fa por . Ells el que volen 
és treballar, però es troben en aquests moments en un país en 
el qual no troben aquestes oportunitats .
 Tenim instruments, tenim ferramentes, i una d’eixes fer-
ramentes	és	el	fons	de	garantia	juvenil	que	va	ficar	la	Unió	
Europea per al període 2014-2020 . Un instrument que ens 
podria aportar cent milions d’euros a la nostra comunitat per 
a fer polítiques per als jóvens, per a garantir el seu futur i que 
tan	sols	requerix	un	5%	de	cofinançament.	Pocs	instruments	
en la Unió Europea són tan importants com aquest amb tan 
poc	 cofinançament.	 Per	 tant,	 la	 nostra	 pregunta	 és:	 quina	
previsió té la conselleria per a posar en funcionament les 
accions relatives al fons de garantia juvenil, dirigit a jóvens 
entre setze i vint-i-nou anys per al període 2014-2020?

(Ocupa la presidència la vicepresidenta primera, senyora 
Carmen Martínez Ramírez)

La senyora vicepresidenta primera:

 Moltes gràcies .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

 Gràcies, presidenta .
 Senyories, sens dubte el futur i el present de la nostra 
joventut és ben magre i, com que el primer punt de l’Acord 
del Botànic és el rescat de les persones, és en este marc, 
pel que fa al fons de garantia juvenil, que estem treballant i 
estem duguent a terme actuacions que han estat proposades 
i gestionades pels distints centres directius i organismes 
de La Generalitat en l’àmbit de les seues competències . 
A la Conselleria d’Hisenda i Model Econòmic li corres-
pondrà previsiblement, perquè encara no s’ha decidit per 
la Comissió Europea, la funció d’organisme intermedi per 
a l’exercici de les funcions de coordinació a través de la 
Direcció General de Finançament i Fons Europeus .
 Actualment s’està treballant en l’elaboració del pla inte-
gral de formació i ocupació per a joves 2016-2018 –«Avalem 
joves» és el títol del pla– desenvolupat per tots els depar-
taments i organismes de La Generalitat relacionats amb 
l’ocupació conjuntament amb agents socials, amb l’objectiu 
d’optimitzar el resultat de totes les actuacions que es duguen 
a terme per a dotar els nostres joves de coneiximents i qua-

lificacions	 demandades	 pel	mercat	 de	 treball.	 La	 inserció,	
com diu vosté molt bé, en el mercat de treball és clau . Saber 
aprofitar	el	coneiximent	de	la	gent	que	opta	al	pla	de	treball	i	
l’oferta de llocs de treball .
 No obstant això, mentrestant ja estan en marxa o en fase 
de preparació, entre d’altres, les següents línies d’actuació: 
per part de la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura 
i Esport s’estan duent a terme programes de formació pro-
fessional de segona oportunitat, dirigits a joves que van 
abandonar de forma prematura els estudis . Els cursos es van 
a iniciar en setembre d’enguany .
 Per part de la Conselleria d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball, a través del Servof, s’ha 
encetat l’elaboració de continguts metodològics d’accions 
d’orientació,	adreçades	específicament	a	jóvens	integrats	en	
el sistema nacional de garantia juvenil, i es preveu la realit-
zació de programes mixtos de formació, ocupació i ajudes a 
la contractació de joves .
 Per part de l’Institut Valencià de la Joventut, es proposen 
programes de formació en matèria d’idiomes i habilitats 
socials .
 Per part de la Direcció General d’Universitats, 
Investigació i Ciència, es preveu la convocatòria de beques 
per a la realització de pràctiques en empreses destinades a 
facilitar als titulats superiors l’adquisició de la seua primera 
experiència professional, com també una línia de beques 
per a titulats per a la realització de pràctiques en empreses, i 
encaminades a promoure la internacionalització .
 Per la seua banda, l’Agència Valenciana de Turisme ha 
realitzat i continua realitzant accions formatives en el sector 
turístic	dirigides	específicament	al	col·lectiu	juvenil.
 L’Institut Valencià de Competitivitat Empresarial, Ivace, 
per la seua banda, ha obert en novembre, en el marc del 
finançament	 del	 fons	 de	 garantia	 juvenil,	 una	 convocatòria	
de beques, l’objectiu de la qual és la formació de joves de la 
Comunitat Valenciana per a fomentar el seu accés al mercat 
laboral, afavorint la seua ocupabilitat i formant professionals 
qualificats	 especialitzats	 en	 internacionalització.	 Tot	 això,	
sense deixar de considerar que, com he dit a sa senyoria, s’es-
tà treballant ara en l’elaboració del pla integral de formació i 
ocupació per als joves 2016-2018, «Avalem joves», i que al 
llarg de la vida del programa operatiu de la garantia juvenil hi 
ha	possibilitat	d’introduir	modificacions,	naturalment	sempre	
aprofitant	eixe	cofinançament	que	ve	de	Brussel·les.
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

 Gràcies, honorable conseller .
 Quan vosté vullga . Sí, sí, quan vosté vullga .

El senyor Torres García:

 Falta un poc més de temps . . .

La senyora vicepresidenta primera:

 Ara, sí .

El senyor Torres García:

 Gràcies, senyor conseller .
 Ja que he consumit els seus segons, li’n deixaré uns 
també, dels meus . La veritat que ja hem vist com el Partit 
Popular ha deixat perdre algunes d’estes subvencions, preci-
sament	per	la	mala	gestió,	per	la	mala	justificació	i	pel	mal	ús	
que s’ha fet d’uns recursos que havien d’haver anat destinats 
als més jóvens, a les polítiques de joventut, i que pràctica-
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ment no s’ha fet res precisament perquè la Unió Europea ens 
ha negat eixos recursos, per no haver-los gestionat de manera 
adequada el que era altres subvencions europees .
 Per tant, considerem que és fonamental, primer, garantir 
el	cofinançament,	que	és	molt	important,	és	una	inversió	que	
es multiplica per vint, per trenta, per quaranta, per cinquanta, 
i en este cas quasi per dos-cents .
 Garantir també la bona gestió d’eixos fons . És fonamental 
que els fons vagen dirigits al que han d’anar dirigits . I garan-
tir	també	la	justificació	i	l’ús	dels	fons.	En	estos	aspectes,	en	
estos tres aspectes li podem assegurar que nosaltres anem a 
ser molt estrictes i anem a fer una tasca de seguiment de les 
polítiques que estiga fent la conselleria, però també de recol-
zament.	També	ens	fiquem	al	seu	costat,	sempre	que	vagen	
dirigides aquestes polítiques a aquells que més ho necessiten . 
Però és fonamental que estos recursos vagen on toque, i que 
no ens convertim i no continuem sent la vergonya d’Europa 
quant	a	la	justificació	o	a	l’ús	dels	fons	europeus.
 Moltes gràcies .

La senyora vicepresidenta primera:

 Senyor Torres, gràcies .
 Pregunta número 183, que formula . . . No té . . . Ha acabat 
vosté . . . Li quedaven . . . No, no havia acabat . Crec que li que-
daven deu o dotze segons . Anem a intentar-ho .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

 Moltes gràcies per les seues paraules, i no dubte que 
del	seu	control	eixirem	tots	beneficiats,	en	primer	lloc	este	
conseller.	Un	control	dur	fins	a	l’últim	moment,	perquè	els	
diners de tots han de ser molt ben utilitzats, sobretot en el 
tema de la garantia juvenil .
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

 Moltes gràcies per ajustar-se al temps, senyor conseller .
 Pregunta, com dia abans, que formula la diputada María 
Luz Quiñonero, del Grup Parlamentari Podem, al Consell 
sobre tracte discriminatori al col·lectiu LGTBI . Correspon la 
resposta a la consellera de Sanitat .
 Senyora Quiñonero .

La senyora Quiñonero Hernández:

 Sí, el pasado 26 de octubre la organización Diversitat en 
Alacant recibía a través de su formulario una denuncia de 
una queja de una ciudadana que había ido a visitar a su médi-
ca de cabecera y, al tratar su asunto personal, la había trata-
do como anormal, cuando la joven le informaba de forma 
rutinaria sobre su relación habitual con otra mujer, mientras 
le solicitaba una cita para su ginecólogo . La médica que le 
atendió, una sustituta de su médico de cabecera, le habló de 
que el lesbianismo era una práctica anormal, anómala y que, 
en consecuencia, de tales prácticas se podían derivar enfer-
medades	específicas.	La	joven	salió	de	la	consulta,	solicitó	
cambio de médico y presentó una queja .
 Esa queja acaba de ser contestada por el director médico 
de atención primaria del departamento de salud del hospital de 
Sant Joan de Alicante, y la contestación dice algo así, entre otras 
cosas: «Ante la discrepancia de información que no se puede 
contrastar con terceras personas –evidentemente porque era una 
entrevista	privada–	no	encontramos	base	suficiente	que	nos	per-
mita iniciar en el sentido que usted reclama en su hoja de que-
jas… Le pedimos disculpas por las molestias ocasionada por 
este motivo, agradeciéndole su escrito que nos permite detectar 

los problemas y solucionarlos en la medida de lo posible para 
así mejorar en nuestra atención .» Firma el departamento .
 ¿«Le pedimos disculpas por las molestias»? Estamos ante 
una clara discriminación . ¿Cuántas veces más ocurre este 
trato denigrante hacia personas no heterosexuales? ¿Qué 
tiene de anormal? ¿Qué tiene de anómalo una relación sexual 
entre mujeres? ¿Ha recibido usted más denuncias? ¿A estas 
alturas	de	siglo	no	deberían	estar	suficientemente	formadas	e	
informados sobre la diversidad sexual los y las profesionales 
sanitarios? ¿Acaso no deberían ser capaces de atender a sus 
pacientes sin discriminación, con total respeto a sus prácti-
cas íntimas, para facilitarles la información adecuada para 
atender su salud en todas sus vertientes, también la sexual? 
Ser homosexual, ser heterosexual, ser lesbiana, bisexual, 
transexual, incluso célibe, son opciones o prácticas sexuales 
que habitan nuestra vida cotidiana .
 Hablamos de salud, de salud sexual, hablamos de un 
sistema de salud universal en el que hay muchos profesio-
nales que no parecen estar puestos al día . No hay personas 
anormales . La anormalidad es aliada de la ignorancia, de la 
estrechez	de	miras,	de	la	falta	de	fundamento	científico,	de	
la moral estrecha y torpe . Un profesional sanitario tiene que 
ser capaz de saltarse todas esas barreras para estar a la altura 
de sus pacientes que representan el más amplio abanico de lo 
que somos también íntimamente . Los riesgos los representan 
las	prácticas	sexuales	independientemente	del	cómo	se	defi-
ne cada cual .
 La denuncia de la joven del ambulatorio del Pla, curio-
samente mi barrio, mi ambulatorio, no es la primera . Se 
necesita valor para denunciar, para levantarse delante de 
la	médica	y	defender	 la	propia	dignidad.	Yo,	en	mi	propio	
nombre, como mujer que vivo con otra mujer y en nombre 
de los colectivos LGTBI, en nombre de mi grupo Podemos, 
le agradezco a esta mujer su pequeño gesto . No es la primera 
denuncia, pero las denuncias apenas trascienden los compor-
tamientos discriminatorios que se producen . Cuánta gente no 
denuncia . Imagino, por ejemplo, no solamente a los jóvenes, 
también a las personas mayores . A los hombres o a las muje-
res mayores que se puedan atrever a decirle a su médico de 
cabecera, su deseo sexual o su comportamiento sexual .
 Cuánta gente denuncia y ante la denuncia se produce 
la revictimización, justo en el momento en el que se le 
quita importancia al delito? «No hay testigos . El asunto fue 
solucionado .» No, lo que ocurrió es que la paciente cambió 
de médica . Pero, ¿se han puesto medidas para formar a los 
profesionales sobre la diversidad familiar y sexual? ¿Se ha 
atendido la necesidad de formación de esta sanitaria?
 Cualquiera tiene todo el derecho del mundo a tener una 
moral sobre la vida y sobre las relaciones, pero en la sani-
dad pública debe aplicarse la moral pública basada en los 
derechos	 humanos	 universales.	 Y	 los	 derechos	 humanos	
nos reconocen a todos como seres iguales; iguales, indepen-
dientemente de con quienes te acuestes o practiques el sexo . 
(Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:
 
 Muchas gracias, señora Quiñonero .
 (Inoïble) … consellera .

La senyora consellera de Sanitat Universal i Salut 
Pública:

 Señora Quiñonero, de las casi treinta mil quejas escritas 
tramitadas entre 2014 y los diez primeros meses de 2015, 
los servicios de atención e información al paciente de la red 
asistencial han registrado once quejas –son las que han que-
dado registradas en el programa de gestión para la atención 


